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Republika e Kosovës 
Republika Kosova-RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 
  VI. Saziv  

Jesenja sesija  

 

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, razvoj sela, životnu sredinu i prostorno planiranje  

Sednica br. 32 

Priština,  11.12.2018,   13:00 

Zgrada Skupštine, sala  N-302 

 

ZAPISNIK  

 

Učestvovali su:  Muharrem Nitaj, Besa Gaxherri, Lutfi Zharku, Ganimete Musliu, Andin Hoti, 

Salih Zyba, Salih Salihu, Etem Arifi i  Danush Ademi. 

Odustni: Liburn Aliu i Srđan Mitrović. 

Osoblje za podršku: Bajram Badivuku i Ylber Sherifi. 

 

Predsedavao  je , Muharrem Nitaj, predsednik Komisije.  

 

Dnevni red 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 27.11.2018;  

3. Agenda nacrta zakona u Komisiji; i 

4. Razno.  

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red je usvojen bez izmena.  

 

1. 2   2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 27.11.2018 

  

 Zapisnik je jednoglasno usvojen bez primedbi.  

 

2. A  3. Agenda nacrta zakona u Komisiji  

3.  

Predsednik -   je informisao Komisiju da su  u proceduri 6. nacrta zakona, od kojih  2. su prošla prvo 

razmatranje i to: NZ br. 06/L-088 o izmenama i dopuna Zakona br. 05/L-042 o uređivanju usluga vodom 

i NZ o zaštiti vazduha od zagađenosti, dok je 4. nacrta zakona u čekanju za  prvo razmatranje na 

plenarnu sednicu, kao u nastavku:  
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Nacrt zakona o zaštiti od buke; Nacrt zakona o  stvaranju nacionalne infrastrukture  prostorne 

informacije u Republici Kosovu, nacrt zakona o  biocidnim proizvodima kao i Nacrt zakona o 

komori arhitekata i komori inženjera Kosova iz oblasti građevine.    

O Nacrtu zakona br. 06/L-088  o izmenama i dopunama Zakona br. 05/L-042 o uređivanju 

usluga vodom, reč je uzela predsednica radne grupe za izradu ovog N/Z, poslanica Besa 

Gaxherri.  

Besa Gaxherri – u vezi ovog N/Z imamo amandman predložen od PG 6+ na članu 4.2.  koji se 

odnosi na oslobađanju plaćanja vode za objekte kulta i tražili su mišljenje članova komisije da se 

održava još jedna sednica radne grupe kako bi se razmatrao taj amandman. S obzirom  da se 

Komisija složila da se ovaj amandman razmatra na ovoj sednici,  poslanica Gaxherri je pročitala 

sve tri verzije amandmana za uređivanje ovog pitanja.  

Prema aktuelnom Zakonu o uslugama vode: objekti kulta se oslobađaju od plaćanja za usluge 

vodom,  u tom oslobađanju se ne obuhvaćaju propratni  i  administrativni  i profitabilni objekti. 

„Prema N/Z: Objekti kulta i propratni administrativni objekti  se fakturišu  u kategoriji  

domaćinstava, dok propratni objekti  koji su profitabilni  fakturišu se u kategoriji komercijalno - 

industrijskih  potrošača“.  Dok verzija predložena od PG 6+ je: „Propratni administrativni objekti  

se fakturišu u kategoriju domaćinstava dok  profitabilni objekti se fakturišu  prema tarifi za 

komercijalno - industrijske potrošače“.   

Ona je rekla da je verzija  aktuelnog zakona je  korektna, jer  regulator voda može da 

kategorizira svoje fakturisanje i  obrazložila je  predlog u N/Z da se fakture vode budu i za 

objekte kulta, s obzirom da imaju  nepotrebnu potrošnje vode a ako se voda fakturiše  sigurno će 

se štediti  i zahtevala da se razmatraju ove opcije.  

Predsednik – je rekao da propratni objekti javnih institucija, ovom slučaju kulta, obično se 

fakturišu kao biznis a ne domaćinstvo i pitao da li treba ovakvi iznimaka jer isti imaju mnogo 

propratnih objekata i dodao  da je u aktuelnom zakonu dobro definirano to pitanje.  

Danush Ademi – podržao je amandman PG 6+ i rekao da se objekti kulta moraju osloboditi 

plaćanja dok propratni administrativni i profitabilni objekti moraju da plaćaju.  

Salih Zyba – o metodi inkasiranja su  tri kategorije: voda za domaćinstva, tehnička i voda za 

poslovanje. U nastavku je dodao  da za objekte kulta možda vredi  da bude besplatno, ali ostali 

objekti moraju se fakturisati kao  pijaću vodu dok objekti biznisa su  u drugoj kategoriji. Na 

kraju je rekao da se mora voditi računa kod namene korišćenja vode, jer može biti objekt kulta a 

da navodnjava zelenilo.  

Andin Hoti –  je predložio ovu verziju:  „Objekti kulta i propratni administrativni objekti  koji  

nemaju profitabilne objekte, fakturišu se u kategoriji potrošnje domaćinstva, dok  oni koji imaju 

propratne profitabilne objekte fakturišu se prema tarifi komercijalnih potrošača“.  

Salih Salihu -  je predložio da  se objekti  kulta oslobađaju plaćanja usluga vode dok propratni 

administrativni  se fakturišu u kategoriji domaćinstava a propratni profitabilni objekti fakturišu 

se u kategoriji   komercijalno industrijskih potrošača“.   

 Nakon diskusija,  našlo se kompromis raznih predloga i uz podršku poslanika Danush Ademi iz 

PG 6+.  Besa Gaxherri  je pročitala predlog amandmana kao u nastavku: „Objekti kulta se 

oslobađaju plaćanja dok administrativni i profitabilni propratni objekti se fakturišu  prema tarifi 

za komercijalno – industrijske potrošače“.  

 Na kraju je komisija odlučila sa 6 glasova za i 2. protiv da Izveštaj sa amandmanima u vezi ovog 

N/Z šalje u dalju proceduru stalnim komisijama.  

Amandman  1 

Član  4.  2, menja se i glasi:  

2. U članu 20.5  bazičnog zakona tekst se preformuliše i glasi:  
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5. Objekti kulta se oslobađaju plaćanja dok administrativni i profitabilni propratni objekti 

se fakturišu  prema tarifi za komercijalno – industrijske potrošače“ 

O Nacrtu zakona o zaštiti vazduha od zagađenja, iako je  bila formirana radna grupa u ovom 

sastavu:   Salih Salihu, Ganimete Musliu, Etem Arifi i Muharrem Nitaj. Predsednik je predložio 

da svi članovi komisije budu deo radne grupe, zbog značaja istog.    

4. Razno  

Besa Gaxherri – je predložila da se razmatra  budžet iz oblasti poljoprivrede i životne sredine i 

da se da predlog Komisiji za budžet, s obzirom da je vreme razmatranje  budžeta za 2019. god.  

Andin Hoti -  predložio je da se na narednu sednicu pozivaju ministar za poljoprivredu… i 

Načelnik Agencije za razvoj poljoprivrede, da se diskutira o Programu grantova i subvencija za  

2019. god.  

Salih Salihu -   je predložio da se sastavi amandman  kojim će se predložiti povećanje budžeta 

za nadoknadu štete od  prirodnih nepogoda u poljoprivredi i  da se diskutira sa ministrom 

poljoprivrede o problemima  štete koja se nanese farmerima  u carini  i PDV – om  pri uvozu  

poljoprivrednih strojeva. On je naveo primer da za prikolicu koja je namenjena za đubrenje 

zemljišta stajskim đubrem, poljoprivrednici moraju platiti PDV i carinu i ako je poljoprivredni 

stroj, potom o laktofrizima za farmere koji proizvode mleko, jer samo što se zove friz  moraju 

isto platiti carinu i PDV.  

Salih Zyba -  dodao da u izveštaju zahteva informacija o  nameni sredstava  Vlade za 

kompenzaciju štete od poplava u poljoprivredu ili u domaćinstvima s obzirom da budžetom 

Vlade u nekoliko opština i  ministarstva koja monitorišu  ima  sumnje za  zloupotrebu sredstava. 

Da se zahteva izveštaj o  kamenolomima, od  Nezavisne komisije za rudnike i minerale i da se 

organizira rasprava u komisiji  jer ima  kamenoloma koji  eksploatišu  kamen u naseljenim 

mestima i zaštićenim zonama, iako je to zakonom zabranjeno. Dok o N/Z o vozilima,  ako se 

smatra da su vozila drugi zagađivač, onda  da i taj N/Z prelazi u našu Komisiju.    

Predsednik – je konstatovao  da je Komisija  zaključila da na narednoj sednici komisije budu 

pozvani: Ministar za poljoprivrede… sa sekretarom i načelnikom Agencije za razvoj 

poljoprivrede da bi se diskutovalo o budžetu tog ministarstva za 2019. god.  

Sednica je završena u  13:40. 

 

Pripremljeno od : 

Osoblja za podršku Komisiji.  

                                                                                                                      Predsednik Komisije,  

              Muharrem Nitaj 

 


